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SKUPgTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KrivokapiO, predsjednik

Obavje§tavam Vas da Oe na osnovu Nana 187 stay 4 Poslovnika Skup gtine Crne
Gore, pitanje Predsjedniku Vlade One Gore, na petoj - posebnoj sjednici prvog redovnog
zasijedanja u 2014. godini, zakazanoj za 25. 04. 2014.godine, postaviti ovlagoeni
predstavnik Kluba poslanika SNP CG u Skup gtini One Gore, poslanik Srdan Mille.

PREDSJEDNIK KLUBA,
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Podgorica, 22. april 2014. godine

Na osnovu elana 187 stay 2 Poslovnika Skup gtine Cme Gore, predsjedniku Vlade
Cme Gore, Milu Dukanovieu, postavljam sljedeoe

PITANJE

Da li ima i jedan jedini od kljuenih ciljeva, s obzirom da se navrtilo petstotina (500)
dana rada Vlade na aljem ste eelu, da je makar i najmanjim dijelom ostvaren?

KLUB POSLANIKA SOCUALISTICKE NARODNE PARTITE CRNE GORE
I Bulevar Svetog Petra Cetinjskog 10, Podgorica I www.snp.co .me I klubposlanika@snp.co.me I +382202420841
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Podgorica, 26. maj 2014. godine

SKUltINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KRIVOKAPIE, predsjednik

PoKtovani predsjednI6e,

U sktadu sa stavom 7 'Iana 187 Poslovnika Skup gtine Crne Gore u prilogu
dostavljam pisane odgovore na poslanfeka pitanja, postavljena tokom Premijerskog
sata odrianog 25. aprila 2014. godine.

S patovanjem,



6. Srdan MIME

POSLANItKO PITANJE

Da Ii ima i jedan jedini od kljutnih ciljeva, s obzirom da se navrgilo petstotina (500)
dana rada Vlade na Nem ste telu, da je makar i najmanjim dijelom ostvaren?

ODGOVOR

Pogtovani gospodine Milieu,

Na Vage kratko i neobleno pitanje mogao bih dati takode vrlo kratak odgovor. Vage
pitanje je podsjetanja radi bibo formulisano: "Da li ima i jedan od kljutnih ciljeva s
obzirom da se navr gilo 500 dana rada Vlade na tijem sam telu da je i najmanjim
dijelom ostvaren". Odgovor je: ima, i to gotovo svaki. Da nije tako danas ne hi mogli
govoriti o napretku u pregovorima sa EU i integraciji u NATO, o ekonomskom rastu i
budietskoj konsolidaciji, o strukturnim reformama i unaprjedenju poslovnog
ambijenta, o redovnosti isplata plata, penzija i socijalnih davanja, o razvojnim
projektima i stranim investicijama.

Razumijem, Vage pitanje je postavljeno sa namjerom da minimizira rezultate rada
ove Vlade u proteklih ne gto krate od godinu ipo dana, preciznije nakon otprilike
jedne tretine njenog mandata. Zato eu u granicama raspolavog vremena napraviti
kratak osvrt, upravo po kljutnim ciljevima i dostignutima, a gradanima i javnosti
svakako pripada pravo da procijene koji je od na gih pogleda b1ii realnosti.

Komplet odgovora na Vage pitanje bi podrazumijevao prezentaciju utinaka Vlade po
svim pravcima djelovanja koje sam najavio u svom ekspozeu, prilikom izbora ove
Vlade i zahtjevao bi mnogo vie vremena od predvidenog Premijerskim satom.
Traiio bi prezentaciju slitnu onoj koju smo napravili na kraju 2013. godine na
Otvorenoj sjednici Vlade na Cetinju, sublimirajuti na ge utinke po svim sektorima u
prvoj godini mandata.

Najkrate reteno, ova Vlada je u prethodnom periodu dominantno radila na onome
to je bibo uslov svih uslova kako bi se uop gte moglo razmigljati o razvoju -

ekonomskom, demokratskom, drugtvenom.

Podsjetitu, prvi prioritet odnosio se na konsolidaciju javnih finansija i pospjegivanje
ekonomskog rasta. Ovom pitanju posvetili smo dominantno vrijeme u pro gloj godini
i vjerujem da smo u tu svrhu 2013. godinu dobro iskoristili. Podsjetam, ubrali smo



oko 120 miliona eura javnih prihoda vie u odnosu na prethodnu godinu, uz takode
respektabilne efekte u politici gtednje i racionalizaciju budietske potro gnje. Po prvi
put smo smanjili poreski dug, to je rezultat dominantno ostvaren suzbijanjem sive
ekonomije. Smanjili smo za 1/3 budietski deficit, takocle i potrebu za zaduiivanjem.
Paralelno sa tim smo pospje gili pripremu i realizaciju najvanijih investicionih i
razvojnih projekata, iz oblasti energetike, infrastrukture, turizma i proizvodnje
hrane, i to je razlog za optimizam da tem° ove, a posebno u narednim godinama, biti
najdinamienija investiciona destinacija u regionu i ekonomija sa najbrIim rastom. 0
tome svjedoei i preliminarni podatak Monstata, koji sam i pro gli put pred vama
saopgtio, o rastu u ekonomiji u 2013. godini po stopi od 3,5%.

Da Ii molemo vie i bolje. Naravno. I maemo i moramo. Ponovieu: koliko god
proglogodignje ostvarenje zasluiivalo respekt, ml se ne smijemo zadovoljavati
konvencionalnim stopama ekonomskog rasta. ler bi u tom slueaju put dostizanja
poieljnog, evropskog nivoa razvoja trajao predugo. A nije ni neophodno. Najvainije
je da realne razvojne resurse imamo. Moramo dodatno razviti svijest da
svakodnevno postupanje svakog od nas, mora biti vodeno odgovorno geu da
raspolaive resurse promigljeno i aurno stavimo u funkciju kvalitetnijeg 2ivota
gradana. Sada i ovdje. To nas mora voditi i kad govorimo o KAP-u i 2eljezari, i o
Svetom Stefanu i Miloeeru, i o Termoeletkrani i auto-putu i kad god se svakom od
nas ueini da je prona gao dobru temu da kritikuje Vladu, to samo po sebi nije loge,
moramo imati samokontrolu da to ne einimo, na gtetu ljudi koji su nam dali
povjerenje da na odredeno vrijeme obavimo javne poslove u njihovom interesu. U
tom smjeru ee biti usmjerni napori Vlade u nastavku mandata.

Drugo, kljueno opredjeljenje u radu ove Vlade odnosilo se na jaeanje vladavine prava
kao izuzetno vane pretpostavke ukupnog dru gtvenog razvoja Crne Gore. I
ekonomskog i demokratskog. To je istovremeno bib o i proba odgovornosti i
kompetentnosti Vlade i rekao bih ukupnog crnogorskog dru gtva da ispuni preuzete
obaveze iz nage integracione agende. I na torn planu imamo vrlo vidljive, mjerljive i
kao takve prepoznate i priznate rezultate od strane na gih evropskih i evroatlantskih
partnera. 0 tome sam detaljnije govorio u odgovoru na pitanje poslanika Simovita.
2elim samo da ponovim da ova pitanja na temelju dosada g njih ostvarenja, zbog
svoje zahtjevnosti, ostaju nag trajni dr'iavno politieki prioritet.

Dakle, da Ii smo u prethodnom periodu na planu integracija napredovali, nazadovali
ill stajali u mjestu? U ovih gesnaest mjeseci smo otvorili pregovore u devet
pregovaraekih poglavlja, ukljueujuei i najzahtjevnije 23 i 24. Odgovorno
implementirali eetvrti godi g nji ANP u okviru MAP-a, i danas vie nije samo izvjesno
da eemo biti prva sledeta elanica NATO-a - nego je i realno na ge oeekivanje da poziv



dobijemo ove godine. Crna Gora predvodi proces evropske i evroatlantske
integracije Zapadnog Balkana.

Takode, Vlada je radila i u olcviru svojih sektorskih politika, to je nesporno
prepoznato kao kljueni element ili pretpostavka za ekonomsko i demokratsko
napredovanje driave. Jednom rijeeju, sve ono to smo uoiIi kao smetnju daljem
dinamiziranju ekonomskog i ukupnog razvoja, pa samim tim i kao smetnju za
dostizanje najvgnijeg cilja - unapredenja kvaliteta iivota svih na gih gradana, bibo je
i u, nastavku mandata, ostaee u fokusu rada Vlade. Tu prije svega mislim na reforme
u oblasti socijalne i zdravstvene politike, prosvjete i obrazovanja, kulture. Bib o bi
jako korisno kad bi u Parlamentu skoro bili usvojeni neki od novih sistemskih
zakona, poput temeljnih za oblasti zdravstva i visokog obrazovanja, jer bez njih ne
mogu biti otklonjene neke od uoeenih krupnih slabosti niti poplotan put za
racionalniju organizaciju ovih valnih djelatnosti i za kvalitetniju uslugu graclanima.

Fokus je bio na reformama javne administracije, to je podrazumijevalo dono genje i
usvajanje Plana unutragnje reorganizacije javnog sektora, kojim je izmedu ostalog
predvideno dono genje Zakona o zaradama u javnom sektoru, objedinjavanje
nezavisnih regulatornih tijela, a sve sa ciljem jaeanja profesionalnosti, efikasnosti i
odgovornosti rukovodilaca i sluThenika u dr2avnoj upravi.

Crna Gora je pobolj gala i sliku u meclunarodnoj javnosti kroz unapredenje poslovnog
ambijenta i transparentnosti. U lzvje gtaju o lakoei poslovanja 2014, koji publikuje
Svjetska banka, Crna Gora je za 6 mjesta unaprijedila svoju poziciju, u odnosu na
2013, a u izvjegtaju o Indeksu percepcije korupcije koji publikuje Transparency
international pozicija je unaprijedena za 8 mjesta. Takode, u lzvje gtaju o stanju
ekonomskih sloboda za 2014. godinu (Heritage Foundation) pozicija je
unaprijedena za 2 mjesta, a u indeksu globalne konkurentnosti 2013 (Svjetskog
ekonomskog foruma) za 5 mjesta. Dakle, ne ja i ne Vlada, vee relevantne
medunarodne institucije ocjenjuju da u kontinuitetu stvaramo preduslove za
ekonomski razvoj i prosperitet.

Dakle, poslaniee MiBtu, da rezimiram.

Sve ovo mo2e biti dovoljno iii nedovoljno, mole biti da je ispunilo a prije te biti da
nije ukupna oeekivanja i'Zelje domate javnosti. Takva je, uostalom, pozicija svake
Vlade u svakom vremenu i u svakoj zemlji. Posebno, u onoj koja se poput Crne Gore
suoeava ne samo sa posledicama duge i razorne globalne ekonomske krize, nego jog
i vie sa tegkim nasleclem vi gevjekovne nerazvijenosti. Ne oeekujem da tako
racionalan pristup ima svaki pojedinac u dru gtvu. Nekako, prirodno je da njihove
'Zelje i ambicije prevladavaju svijest o racionalnim ogranieenjima. Oeekujem, ipak, da
bez obzira na politieke razlike, ml kao politieki upueeniji dio javnosti i kada



kritikujemo Vladu, to radimo sa svijeku da taj ma& nerealno pospje genih oeekivanja
kao opasnost prijeti svim akterima politiekog iivota u na goj zajednici. I Vladi i
Parlamentu, i vladajutoj koaliciji i opoziciji. Nekom prije, nekom kasnije.

Ipak, ubijeclen sam da je ovoj Vladi pal() za rukom da stvori neke od najvainiph
pretpostavki stabilnog i dinamienog, ekonomskog i demokratskog razvoja
crnogorskog drukva, time i zdravog, utemeljenog optimizma za dogledno bolji 2ivot
gradana Crne Gore.

Dozvolite na nekoliko opaski koje ste saop gtili u obrazloienju cijenim vainim samo
da prokomentariKem jednu, jer sam u njoj prepoznao va§u polemiku sa nekom od
teza koje sam iznio u dosada gnjem dijelu na geg premijerskog easa. Raeunam da ste
vjerovatno, vozeti se kroz neki teren gdje nije bibo dobrog prijema, pogregno
razumjeli da sam pozivao na prebrojavanje krvnih zrnaca 21. maja 2006. Ne, tada i
mnogo puta prije i poslije toga sam kazao da sam demokratsku volju svakog
gradanina Crne Gore, iskazanu u svakoj prilici, ukljueujuti i 21.05.2006. godine
apsolutno po§tovao, kao i danas. Ono o eemu sam govorio su bile neke druge akcije,
ukljueujuti i one kojim su NATO avioni prizivani na bombardovanje Crne Gore, da se
ne bismo brukali. Tako je to tada tumaeeno, i razne druge akcije. Vjerujem da
jednako nemamo razumijevanja za aktere takvih dogadaja. Dakle, i koliko god bibo
prijatno iii neprijatno mislim da je, ne zbog osude koju smo vet ueinili, nego zbog
opomene svima nama da takve gre gke ne ueinimo u buduenosti, poieljno s vremena
na vrijeme i na te uspomene.

•


	Page 1
	Page 2
	OneTouch May 27, 2014 (1).PDF
	Page 1
	Page 2
	Page 3
	Page 4
	Page 5


